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Záznam z XXIII. zasadnutia členov 

Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy 

a jednotný digitálny trh 

 

Dátum:   22. júna 2023, 13:00 – 15:00 hod 

Miesto konania:  Úrad vlády SR 

Prítomní:  

 inštitúcia menovaní prítomní 

predseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Peter Balík Peter Balík 

podpredseda  Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Martin Bezek Martin Bezek 

 

podpredseda  IT Asociácia Slovenska Emil Fitoš Emil Fitoš 

podpredseda Ministerstvo vnútra SR Tomáš Oparty  Igor Sibert 

člen Ministerstvo financií SR Eva Goncalves Roman Navrátil 

člen Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a športu SR 

Igor Urbančík Igor Urbančík 

člen Ministerstvo zdravotníctva SR Monika Jankechová Lukáš Pálaj 

člen Ministerstvo hospodárstva SR Peter Švec Eva Rusnáková  

člen Ministerstvo práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR 

Juraj Káčer Soňa Filípková 

člen Ministerstvo dopravy SR Martin Janáček Ospravedlnený 

člen Ministerstvo pôdohospodárstva  

a rozvoja vidieka SR 

Martin Kováč Martin Kováč 

člen Ministerstvo spravodlivosti SR Peter Sepesi Peter Sepesi 

člen Ministerstvo kultúry SR Matúš Bieščad Rastislav Machela 

člen Ministerstvo zahraničných vecí a  

európskych záležitostí SR 

Ingrid Brocková 

 

Vladimír Ježek 

člen Ministerstvo životného prostredia 

SR 

Katarína Butkovská Peter Daňko 

člen Generálna prokuratúra SR Peter Kuna  Peter Kuna 

člen Národný bezpečnostný úrad Rastislav Janota  Ospravedlnený 

člen Štatistický úrad SR Pavol Vadovič Ospravedlnený 

člen Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Anton Jelenčiak 

Martin Florián 

Miriam Kováčiková 

Anton Jelenčiak 

Martin Florián 

Barbora Sedálová 
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člen Úrad vlády SR Ján Bučkuliak Ján Bučkuliak  

člen Úrad na ochranu osobných údajov 

SR 

Katarína Vydarená Martin Ozcvirk  

člen Národná agentúra pre sieťové 

a elektronické služby 

Pavel Karel Martin Sulík  

člen Únia miest Slovenska Jana Červenáková Jana Červenáková 

člen Združenie miest a obcí Slovenska Ľubomír Lörincz  Anton Marcinčin 

člen Združenie samosprávnych krajov 

SK8 

Jozef Hlobeň Jozef Hlobeň 

člen Slovenská informatická spoločnosť Branislav Rovan Branislav Rovan 

člen Partnerstvá pre prosperitu Milan Ištván Milan Ištván 

člen Slovensko.Digital Ľubor Illek  Peter Steinhübl  

člen Republiková únia zamestnávateľov Mário Lelovský Mário Lelovský 

tajomník Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

Matej Štefánik Matej Štefánik 

prizvaný Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a športu SR 

 Peter Kadlec 

prizvaný Ministerstvo práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR 

 Ľubomír Szabados 

prizvaný Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja 

a informatizácie SR 

 Dominika Forgáčová  

Ivan Liška  

Klaudia Csivreová 

Kristína Korbeľová 

Kristína Kolandra 

Program:  

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Kontrola uznášaniaschopnosti 

3. Správa o plnení Národnej koncepcie informatizácie verejnej správy SR  

4. Informácia k Rozhodnutiu Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2022/2481 

zo 14. decembra 2022, ktorým sa zriaďuje politický program digitálne desaťročie 

do roku 2030, ako aj k súvisiacim povinnostiam a záväzkom SR vyplývajúcim 

z tohto Rozhodnutia 

5. Informácia k Master plánu v rámci cieľa politiky 1. Konkurencieschopnejšia 

a inteligentnejšia Európa a cieľa politiky 4. Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa 

vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv Programu Slovensko  

6. Rôzne  

7. Záver zasadnutia     
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K bodu 1: 

 Generálny riaditeľ sekcie digitalizácie MIRRI SR A. Jelenčiak otvoril 

XXIII. zasadnutie Rady vlády Slovenskej republiky pre digitalizáciu verejnej správy a jednotný 

digitálny trh (ďalej len „Rada vlády SR“), privítal všetkých zúčastnených, predstavil nového 

predsedu Rady vlády SR, ministra P. Balíka a odovzdal mu slovo. Predseda Rady vlády SR, 

minister P. Balík privítal členov Rady vlády SR a predniesol úvodné slovo.   

 

K bodu 2:  

 Predseda Rady vlády SR vyzval tajomníka Rady vlády SR M. Štefánika, aby potvrdil 

uznášaniaschopnosť Rady vlády SR. Tajomník Rady vlády SR potvrdil jej uznášaniaschopnosť. 

Predseda Rady vlády SR predostrel návrh programu rokovania. Členovia schválili navrhovaný 

program. Tajomník Rady vlády SR následne uviedol bod 3. 

 

K bodu 3: 

Tajomník Rady vlády SR odovzdal slovo podpredsedovi Rady vlády SR a štátnemu 

tajomníkovi MIRRI SR pre informatizáciu M. Bezekovi k bodu Správa o plnení Národnej 

koncepcie informatizácie verejnej správy SR.  M. Bezek na úvod poznamenal, že aktuálne 

predkladaný materiál zohľadňuje zaslané pripomienky od členov Rady vlády SR, ktoré 

pôvodné znenie zásadne zmenili. Tému zhrnul prostredníctvom prezentácie a uviedol, že Správa 

o plnení Národnej koncepcie informatizácie verejnej správy SR (ďalej len „NKIVS“) je postavená 

na štyroch prioritných osiach a že prebehlo hodnotenie ukazovateľov (KPI), ktoré sú schválené 

aj v NKIVS. Vzhľadom na to, že stav plnenia cieľov NKIVS nie je dobrý, bolo rozhodnuté 

o zriadení krízového manažmentu, ktorý prináša viacero alternatív pomenovaných aj v NKIVS.  

Následne tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu. P. 

Steinhübl v rámci nej uviedol, že Slovensko.Digital veľmi pozitívne vníma vypracovanie Správy 

o plnení NKIVS, no záverečné opatrenia považuje za odtrhnuté od konkrétnych cieľov a termínov 

KPI (minimálne v záverečnej oblasti). Dodal tiež, že predložený materiál neobsahuje plán plnenia 

kritérií. Poukázal tiež na to, že by bolo potrebné vysvetliť prečo nekorešpondujú KPI v rámci 

NKIVS, a tiež poskytnúť relevantné vysvetlenia, prečo KPI nebudú menené.  
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Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek reagoval na Akčný plán, ktorý je zverejnený spolu 

s termínmi plnenia, pričom podľa jeho vyjadrenia každé opatrenie obsahuje pásmo realizácie a 

každé opatrenie má presný dátum, kedy začína a kedy končí, prípadne má určený kvartál. Uviedol 

tiež, že MIRRI SR uvíta každú spätnú väzbu a bude sa ňou zaoberať. Termín záverečnej časti 

krízového manažmentu je v zmysle uznesenia určený do konca roka.  

Podpredseda Rady vlády SR a predseda IT Asociácie Slovenska E. Fitoš poznamenal, že 

pred jeden a pol rokom bol problém NKIVS vôbec schváliť a s tým, že bola schválená, boli spojené 

isté očakávania, ktoré však nenastali. Hlavným problémom tohto dokumentu podľa neho je, že 

nejde o manažérsky dokument, ktorý by predvídal a zohľadňoval externality, napr. verejné 

obstarávanie. Predseda Slovenskej informatickej spoločnosti B. Rovan konštatoval, že aktuálny 

materiál je výrazne lepší a že sa zmenil stav a formuje sa spomínaný krízový manažment. Vyjadril 

sa, že zdieľa názor E. Fitoša k NKIVS a je podľa neho potrebné mať pri takomto dokumente 

možnosť aktualizácie. Chýba mu tiež väčší dôraz na ľudské zdroje a overiteľné vzdelanie ľudí.  

Predseda RÚZ M. Lelovský zhrnul problém podnikateľského sektora v oblasti opravy 

nesprávnych dát v obchodných registroch. Štát ukladá povinnosť podnikateľom opravovať chyby 

v týchto registroch, napriek tomu, že tieto chyby nie sú spôsobené firmami, čo M. Lelovský 

pokladá za neslušné a vyžaduje si to podľa neho nápravu. Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek 

reagoval na pripomienku M. Lelovského a vysvetlil, že do konca roka budú dokončené projekty, 

vďaka ktorým zaznamenal podnikateľský sektor zlepšenie. M. Bezek eviduje list z RÚZ 

k Programu Slovensko a  navrhuje, aby boli využité existujúce štruktúry, teda aby priestor na 

manažérsky odpočet poskytla Rada vlády SR, ktorá by sa venovala prioritne stavu kvality údajov, 

a aby na pracovnú časť, resp. na komunikáciu s podnikateľmi, bola využitá pracovná skupina 

„Lepšie dáta“ pod NKIVS. Navrhol tiež, aby bol podnikateľský sektor zahrnutý do tejto pracovnej 

skupiny a mal tak zabezpečený priamy prístup k informáciám. 

J. Bučkuliak ocenil, že materiál bol stiahnutý z rokovania vlády a že prebieha komunikácia 

k tomuto materiálu pred jeho opätovným zaradením na rokovanie vlády. V súvislosti so zmenou 

KPI poukázal na to, že keďže vláda SR je aktuálne v poverení, je aj jej dosah na schvaľovanie 

strategických materiálov obmedzený. J. Hlobeň uviedol, že v porovnaní s predošlou verziou 

materiálu ide o zlepšenie a uviedol tri problémy, ktoré je treba aktuálne riešiť, a to predovšetkým 

obstarávanie IT služieb, zrýchlenie procesov, a tiež potrebu auditov  napr. pre dodržiavanie zákona 

305/2013 Z.z o elektronickej podobe výkonu pôsobnosti orgánov verejnej moci a o zmene 
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a doplnení niektorých zákonov (zákon o e-Governmente). Problematika ľudských zdrojov pritom 

riešenie ako je zdieľanie pozícii je uvedená aj v NKISVS 2021. M. Bezek reagoval na uvedené 

pripomienky a opísal zjednodušenie a progres v rámci verejných obstarávaní. Podľa jeho 

vyjadrenia audit a súvisiace procesy sú vykonávané riadne. J. Bučkuliak uviedol, že ÚV SR má 

zámer už túto jeseň predstaviť vlastný spôsob „precedentného obstarávania“ a ponúka ho ako 

príklad pre nasledovanie, ktorý tak umožní skrátiť tak celé konanie a s ním súvisiace procesy. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR 

A. berie na vedomie  

A.1.) predložený dokument – Správa o plnení Národnej koncepcie informatizácie 

verejnej správy 

B. odporúča 

B.1.) ministrovi investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR predložiť 

materiál na rokovanie vlády, 

B.2.) zrealizovať navrhované opatrenia do konca roka 2023 ministrovi investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie SR, 

B.3.) zrealizovať navrhované opatrenia do konca roka 2023 v projektoch financovaných 

z OPII. 

Za hlasovalo 22 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržali sa hlasovania 4 členovia 

 

K bodu 4: 

Tajomník Rady vlády SR vyzval riaditeľa odboru digitálnych stratégií, legislatívy 

a medzinárodnej spolupráce zo sekcie digitalizácie MIRRI SR I. Lišku, aby poskytol 

Informáciu k Rozhodnutiu Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2022/2481 zo 14. decembra 

2022, ktorým sa zriaďuje politický program digitálne desaťročie do roku 2030, ako aj 

k súvisiacim povinnostiam a záväzkom SR vyplývajúcim z tohto Rozhodnutia. I. Liška zhrnul 
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tému a poukázal na to, že na základe čl. 7 uvedeného Rozhodnutia sú členské štáty EÚ povinné 

do 9. októbra 2023 predložiť Európskej komisii svoje Vnútroštátne plány, v ktorých zadefinujú 

národné ciele a vypracujú tak strategické materiály k dosahovaniu cieľov Digitálnej dekády, ktoré 

pomenujú národné politiky, opatrenia  a činnosti, ktorými prispejú k dosiahnutiu spoločných 

cieľov EÚ. Následne ponechal priestor pre diskusiu členov. Predseda Rady vlády SR P. Balík 

poďakoval všetkým zúčastneným za účasť na zasadnutí Rady vlády SR a ospravedlnil sa zo 

zasadnutia z dôvodu neodkladných pracovných povinností.  

 Tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu. E. Fitoš sa informoval, aký 

vzťah bude mať tento strategický dokument k dokumentu NKIVS, akým spôsobom bude 

zadefinovaný a ako bude vznikať. I. Liška uviedol, že dokument vychádza z logiky Digitálnej 

dekády, príprava dokumentu prebieha na sekcii digitalizácie MIRRI SR a príprava 

strategických opatrení za oblasť informatizácie bude prebiehať v existujúcich pracovných 

skupinách a podskupinách. 

 E. Fitoš sa tiež informoval, aký bude vzťah tohto dokumentu k pôsobeniu Rady vlády 

SR. Na všetky 4 piliere, ktoré Digitálna dekáda zahŕňa, podľa E. Fitoša súčasná Rada nie je 

úplne kvalifikovaná, a to napr. vo veci digitalizácie ekonomiky alebo ľudských zdrojov, čiže 

bolo by podľa neho vhodné zadefinovať governance model a zaradiť vhodnú agendu k Rade 

vlády SR s eventuálnou transformáciou Rady vlády SR, resp. nejakým iným spôsobom zaradiť 

agendu ku konkrétnym riadiacim štruktúram.  

 I. Liška reagoval, že MIRRI SR vykoná analýzu štatútu Rady vlády SR, aby zistilo 

potenciálnu potrebu formálnej transformácie Rady vlády SR s ohľadom na potreby Digitálnej 

dekády. Rada vlády SR by podľa vyjadrenia I. Lišku mala byť primárne využitá ako 

nadrezortný orgán politického charakteru, v rámci ktorého budú komunikované výsledky 

jednotlivých pracovných skupín. Víziou je zorganizovať ďalšie zasadnutie Rady vlády SR na 

jeseň, v rámci ktorého by sa už mohli zreálniť niektoré výsledky konkrétnych návrhov, ktoré 

chce MIRRI SR predostrieť EK.  

 M. Lelovský následne uviedol, že v prípade zmeny názvu Rady vlády SR by navrhoval 

zmeniť názov na „Rada vlády SR pre digitálnu transformáciu“. Poukázal tiež na to, že v 

súčasnosti existuje pozícia národného koordinátora pre digitálne vzdelávanie a zručnosti 

a v rámci nej by bolo na mieste, aby bola naplnená aj jej podstata. P. Steinhübl podporil názor 

E. Fitoša, najmä v súvislosti s manažérskym prístupom k dokumentom, definovaných „step-by-
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step“ a tým, ako sa dajú napĺňať jednotlivé body, by KPI nemali riadiť samotný projekt, ale ten 

by mal smerovať k ich napĺňaniu. I. Liška zdôraznil, že nastavenie KPI bude zo strany EK 

pravidelne upravované a diskusia s EK k tejto téme bude prebiehať na jeseň. Následne bude 

samotná EK dohliadať na nastavovanie KPI. 

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A. berie na vedomie  

A.1.) Informáciu k Rozhodnutiu Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2022/2481 zo 

14. decembra 2022, ktorým sa zriaďuje politický program digitálne desaťročie do roku 

2030, ako aj informáciu k súvisiacim povinnostiam a záväzkom SR vyplývajúcim 

z tohto Rozhodnutia. 

Za hlasovalo 26 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržalo sa hlasovania 0 členov 

 

K bodu 5: 

Tajomník Rady vlády SR odovzdal slovo riaditeľke odboru programovania a metodiky 

zo sekcie implementácie projektov informatizácie MIRRI SR B. Sedálovej k bodu Informácia 

k Master plánu v rámci cieľa politiky 1. Konkurencieschopnejšia a inteligentnejšia Európa a 

cieľa politiky 4. Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa vykonávajúca Európsky pilier sociálnych 

práv Programu Slovensko. B. Sedálová odprezentovala tému a ponechala priestor pre diskusiu 

členov.  

 Tajomník M. Štefánik otvoril diskusiu k tomuto bodu. M. Ištván ocenil existenciu 

Master plánu a uviedol, že ide o mimoriadne nápomocný nástroj pre zorientovanie sa v 

problematike, čo sa v rámci Programu Slovensko vo vzťahu k digitálnym témam v najbližšom 

období chystá. Odporučil možnosť vzniku online pripomienkovania k výzvam na dopytovo-

orientované projekty, aby bolo možné vyjadriť sa k nim a aj sledovať ich, napr. prostredníctvom 

FAQ. E. Fitoš v rámci diskusie k tomuto bodu zdôraznil potrebu existencie strategického 

dokumentu, ktorý by odstránil administratívnu záťaž.  
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 P. Steinhübl tiež ocenil vznik Master plánu a uviedol, že združenie Slovensko.Digital 

ho považuje dobrý dokument. Vyjadril sa, že by bol rád, ak by sa Master plán podarilo aj 

dodržať a strážiť proces, ktorý je v ňom uvedený. Ďalšiu pripomienku uviedol k pozícii MIRRI 

SR, pričom podľa jeho vyjadrenia je potrebné ju zadefinovať aj prakticky, je potrebné 

pripomienkovať dokumenty a zapracovávať tieto pripomienky skôr ako má byť ten-ktorý 

projekt hodnotený, resp. schvaľovaný.  

 

Hlasovanie: Rada vlády SR  

A) berie na vedomie  

A.1.) Informáciu k Master plánu v rámci cieľa politiky 1. Konkurencieschopnejšia 

a inteligentnejšia Európa a cieľa politiky 4. Sociálnejšia a inkluzívnejšia Európa 

vykonávajúca Európsky pilier sociálnych práv Programu Slovensko. 

Za hlasovalo 25 členov 

Proti hlasovalo 0 členov 

Zdržal sa hlasovania 1 člen 

 

K bodu 6: 

 Tajomník Rady vlády SR M. Štefánik otvoril bod Rôzne a diskusiu. M. Lelovský 

v rámci nej informoval, že aktuálne je v MPK materiál MŠVVŠ SR „Dlhodobý zámer vo 

vzdelávacej, výskumnej, vývojovej a ďalšej tvorivej činnosti pre oblasť vysokých škôl na roky 

2023 – 2028“ a  vyzval všetkých členov a zástupcov rezortov o podporu konkrétneho bodu 

tohto dokumentu, a to konkrétne, aby sa v štátnom rozpočte SR našlo 10 % finančných 

prostriedkov naviac pre vysoké školy.  

 P. Steinhübl v rámci diskusie vyjadril potrebu znovuposúdenia dvoch kľúčových 

projektov Slovenska, ktoré sú v gescii MŠVVŠ SR, a to  „Digitálne vybavenie škôl“ 

a „Digitálna infraštruktúra škôl“ spolu za 442 mil, eur. Tieto projekty podľa neho nereflektujú 

potreby škôl a sú zamerané na kúpu hardvéru, no nie na jeho využitie.  
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 P. Steinhübl sa tiež vyjadril k projektu Centrálneho ekonomického systému (ďalej len 

„CES“) a uviedol, že tento projekt bol v rámci 60 RedFlags projektov hodnotený ako jeden 

z najlepších. Od roku 2019 Slovensko.Digital tento projekt aktívne sleduje, pričom však 

registruje, že nastal odklon od pôvodného projektového zámeru. Konkrétne ide o to, že nebola 

uskutočnená plánovaná legislatívna zmena, ktorá by zahŕňala zjednotenie metodík účtovania, 

zoštíhlenie a zefektívnenie účtovných postupov a zjednodušenie celej daňovo-odvodovej 

agendy. Odklon podľa P. Steinhübla nastal aj v otázke nenapĺňania KPI či legislatívne ničím 

nepodloženou zmenou vo vyňatí niektorých modulov spod implementačného procesu. Ako 

ohrozenia pre tento projekt menoval absenciu metodickej skupiny, ktorá by mala realizovať 

zabezpečenie funkcií a potrieb jednotlivých organizácií, ďalej ako ohrozenie uviedol, že 

realizácia projektu prebieha hlavne líniou projektového riadenia a nie líniou konzultantov 

daňovo-odvodovej problematiky a poukázal aj na implementačné problémy a nedostatočné 

poskytovanie podpory. 

 Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek reagoval, že MIRRI SR CES vníma ako 

dôležitú tému, ktorú aktuálne rieši spolu s MF SR. J. Hlobeň nadviazal na tému CES a zdôraznil 

potrebu vhodného riešenia tejto problematiky, keďže CES má dopad na vyššie územné celky, 

ako aj ich podriadené organizácie. R. Navrátil ocenil otvorenie témy CES a uviedol, že by 

ocenil samostatné stretnutie, ktoré by bolo tejto téme venované a v rámci ktorého by boli 

prerokované problémy, ktoré si vyžadujú väčší priestor na diskusiu.  

 

K bodu 7: 

 Podpredseda Rady vlády SR M. Bezek poďakoval členom za účasť, zhodnotil 

rokovanie ako pozitívne, ukončil rokovanie Rady vlády SR a poprial všetkým zúčastneným 

príjemný zvyšok dňa.  


